
Møteinnkalling

Utvalg: Storfjord Kommunestyre
Møtested: Storfjord rådhus
Dato: 19.05.2010
Tidspunkt: 09:00

Eventuelt forfall må meldes snarest på tlf. 77 21 28 00 eller pr. e-post til 
post@storfjord.kommune.no.  
Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed.

- Orientering om politisk organisering v/ordfører i Balsfjord / Leder i KS Troms 
Gunda Johansen.

- Orientering om omdømmeprosjektet v/ Maria Figenschau. 

Hatteng 12.05.10 

Hanne Braathen (s.) Rita Bergland
Ordfører Sekretær



 Saksliste

Utv.saksnr Sakstittel U.Off Arkivsaksnr

PS 19/10 Referatsaker Kommunestyret 19. mai 2010 2010/2418

PS 20/10 Samarbeidsavtale om interkommunal PP-tjeneste 2009/5157

PS 21/10 Justering av den politiske organiseringen 2010/2386

PS 22/10 Kjøp av tankbil 2010/2387

PS 23/10 Reguleringsendring av reguleringsplan Steindalen 
i Elvestrand

2009/1439

PS 24/10 Reguleringsplan Oterbakken boligfelt 2009/8173

PS 25/10 Byggeregnskap rådhus/ NAV bygg 2010/2461

PS 26/10 Organisering - Nord Norsk fjellovervåking. 2010/2190

PS 27/10 Skibotn vannverk - reserveinntak for sikring av 
vanntilførselen.

2009/1876

PS 28/10 Søknad om fritak fra verv i 
administrasjonsutvalget

2010/1307

PS 29/10 Intensjonsavtale legetjenester – Skibotnsenteret
Deles ut i møtet. 



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2010/2418 -1

Arkiv: 033

Saksbehandler:  Rita Bergland

Dato:                 10.05.2010

Saksfremlegg

Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato
19/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Referatsaker Kommunestyret 19. mai 2010

Rådmannens innstilling

Sakene ble referert. 

Saksopplysninger

1. Brev fra Arbeidstilsynet – Gjennomføring/oppfyllelse av pålegg 
2. Brev fra Avfallsservice AS – Skibotn kompostanlegg – vedtak om tvangsmulkt
3. Protokoll årsmøte – Ishavskysten friluftsråd 
4. Utskrift fra møte i representantskapet – Nord-Troms Regionråd DA
5. Referat – Møte med Fylkeskommunen og Statens Vegvesen – Opprusting av 

Signaldalsveien. 
6. Brev fra Fylkesmannen – Budsjett 2010 og økonomiplan 2010-2013 –

Fylkesmannens tilbakemelding. 
7. Brev fra Kulturdepartementet – Tildeling av statstilskudd 2010. 
8. Brev fra Lyngenfjord bedriftshelsetjeneste – Lyngenfjord bedriftshelsetjenestes 

(LBHT) framtid.
9. Protokoll fra møte i Ungdomsrådet 24.mars 2010. 
10. Brev fra Aksjon bedre eldreomsorg  2009 – Vil din kommune sikre at 

hjelpetrengende eldre får dekket grunnleggende behov?
11. Brev fra Statens vegvesen – Tilskuddsordningen for mer tilgjengelig 

kollektivtransport (BRA) 2010 – Avslag på søknad 



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2009/5157 -3

Arkiv: B20

Saksbehandler:  May-Tove Lilleng

Dato:                 06.04.2010

Saksfremlegg

Utvalgsnavn Møtedato
17/10 Storfjord Formannskap 28.04.2010
20/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Samarbeidsavtale om interkommunal PP-tjeneste

Henvisning til lovverk:
Opplæringsloven § 5 – 6

Vedlegg:
Samarbeidsavtale for PP-tjenesten for Balsfjord, Lyngen og Storfjord
Vedtekter for PP-tjenesten for Balsfjord, Lyngen og Storfjord

Saksprotokoll i Storfjord Formannskap - 28.04.2010 

Behandling:

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Vedtak:

1. Storfjord kommune viderefører dagens samarbeid med Balsfjord og Lyngen kommuner 
når Troms Fylkeskommune går ut av samarbeidet 01.01.2011. Samarbeidet reguleres av 
vedlagte samarbeidsavtale.

2. Storfjord kommunestyre godkjenner vedtektene for Interkommunal PP-tjeneste for 
Balsfjord, Storfjord og Lyngen kommuner. 

Rådmannens innstilling

3. Storfjord kommune viderefører dagens samarbeid med Balsfjord og Lyngen kommuner 
når Troms Fylkeskommune går ut av samarbeidet 01.01.2011. Samarbeidet reguleres av 
vedlagte samarbeidsavtale.

4. Storfjord kommunestyre godkjenner vedtektene for Interkommunal PP-tjeneste for 
Balsfjord, Storfjord og Lyngen kommuner. 



Saksopplysninger

Troms Fylkeskommune har sagt opp dagens samarbeidsavtale fra 01.01.2011. Kommunestyret i 
Balsfjord har fattet tilsvarende vedtak med sikte på både å få vurdert samarbeid med Tromsø 
kommune og en reforhandling av dagens avtale.  Tromsø kommune ga i desember 2010 
tilbakemelding om at de på det nåværende tidspunkt ikke var i stand til å gå inn i et samarbeid 
med Balsfjord kommune. 

Det har derfor vært gjennomført drøftinger både i styret for PP-tjenesten og på rådmannsnivå i 
de tre kommunene. 

Vurdering

Drøftingene mellom de tre kommunene har hatt to hovedområder. 
Det første gjaldt organisasjonsform. Her har vi vurdert både en videreføring av dagens 
samarbeid med interkommunalt styre i henhold til kommuneloven § 27c og en administrativ 
vertskommunemodell etter kommuneloven § 28b. Det siste vil innebære at kommunestyrene i 
de to samarbeidskommunene delegerer myndighet til rådmannen i vertskommunen og 
forutsetter derfor enighet. Rådmannen i Lyngen kommune har meddelt at Lyngen ikke ønsker 
denne modellen og det var derfor ikke mulig å gå videre på dette. Deres begrunnelse er at de 
fortsatt ønsker den direkte innflytelsen som deltakelse i styret innebærer. 
Rådmennene i Storfjord og Balsfjord ser fordelene med den forenklingen som en administrativ 
vertskommune utgjør og som en egen enhet i Balsfjord kommune ville også PPT få bedre 
tilgang til støttefunksjoner innenfor personal og økonomi. 

Det andre hovedområdet gjaldt kostnadsfordeling. I dag fordeles dette etter antall førskolebarn 
og grunnskoleelever i de tre kommunene. Vi har vurdert en modell der kostnadene fordeles etter 
antall aktive saker den enkelte kommune har i PPT. Administrasjonens vurdering at det vil gjøre 
kostnadene for uforutsigbar slik at vi anbefaler at dagens kostnadsnøkkel videreføres



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2010/2386 -1

Arkiv: 033

Saksbehandler:  Trond-Roger Larsen

Dato:                 06.05.2010

Saksfremlegg

Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato
21/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Justering av den politiske organiseringen

Rådmannens innstilling

Til å arbeide frem et grunnlag for prinsippiell drøfting og komme med forslag til justering av 
kommunens politiske styringssystem, nedsettes et arbeidsutvalg på fem personer.  Rådmannen 
skal bistå utvalget med nødvendig sekretærfunksjon og de administrative ressurser som er 
nødvendig i arbeidet.

Følgende velges:

Saksopplysninger

Kommunestyret fattet vedtak i desembermøte 2009 der man ønsket en gjennomgang av politisk 
deltakelse/organisering i utvalg, råd, forhandlingsutvalg, tilsettingsutvalg i løpet av 2010.

Kommunen har fremdeles en form for hovedutvalgsmodell med tre styrer;  innenfor helse/sosial, 
oppvekst/kultur og plan/drift.  I tillegg er det opprettet flere råd og utvalg ut fra de behov man 
har hatt til enhver tid. 
Innenfor arbeidsgiverfunksjonen har kommunen et administrasjonsutvalg og arbeidsmiljøutvalg.  
Lønnsforhandlinger og andre forhandlinger etter lov- og avtaleverket er tillagt et politisk 
sammensatt forhandlingsutvalg.  Tilsettingsutvalget er et administrativt organ i tilsettinger til og 
med avdelingsledere, mens etatssjefer tilsettes av adm.utvalget.

Ordfører ønsker at saken legges frem for kommunestyret den 19.05.10 i forbindelse med et 
innlegg om politisk organisering av ordfører i Balsfjord.  Det vil være behov for en 
arbeidsgruppe der også politikere deltar, som fremmer forslag til justering av den politiske 
organiseringen.



Vurdering

Hvordan kommunen velger å sette sammen sitt politisk styringssystem, vil være politikernes 
oppgave og ansvar.  Noen har bare formannskapet som behandler eller innstiller på alt, mens 
andre har hovedutvalgsmodeller, komiteer eller en annen organisering som kommunen mener er 
hensiktsmessig.  Rådmannen og administrasjonen vil selvsagt bistå i det forarbeidet som måtte 
gjøres i arbeidsgruppen. 
Mange kommuner har foretatt et prinsippielt skille mellom hva som er politikk og 
administrasjon, og foretatt delegasjoner etter det.  Man har fulgt kommunelovens prinsipp om at 
rådmannen er administrasjonens øverste leder, og med det gitt fullmakter til han/hun om å lede 
og organisere arbeidet.  I dette ligger det også å tilsette i ledige stillinger, og foreta fortløpende 
lønnsvurderinger av de ansatte.  Det er av erfaring den administrative ledelsen som best har 
fortløpende kjennskap til sine ansatte.  Det er rådmannens syn at alle tilsettinger og 
lønnsforhandlinger i denne sammenheng delegeres administrasjonen.



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2010/2387 -1

Arkiv: M80

Saksbehandler:  Per Aronsen

Dato:                 06.05.2010

Saksfremlegg

Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato
Storfjord Plan- og driftsstyre

22/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Kjøp av tankbil

Henvisning til lovverk:
Forskrift omorganisering og dimensjonering av brannvesen § 6-1
Brannvesenet skal disponere egnet og tilstrekkelig utstyr med høy driftsikkerhet til innsats ved 
branner og ulykker som kan forventes, herunder transportmidler, pumper, slanger og annet 
slokkeutstyr, samt utstyr til bruk ved akutt forurensning.

I områder hvor tilstrekkelig vann til brannslokking ikke umiddelbart kan skaffes til veie, Skal 
brannvesenet medbringe vann til slokking.

Rådmannens innstilling

Storfjord kommune omdisponerer lønnsmidler kroner 200 000 fra stillingen som leder 
forebyggende/ feier til investering tankbil. Kjøpe sum skal ikke overstige kroner 200 000. 

SaksopplysningerStorfjord brann & redning har de siste årene investert i mye nyere utstyr, ved 
kjøp av tankbil vil alle de store investeringene på materiell siden være gjort. Denne 
innvesteringen sees på som nødvendig da det i store deler av kommunen er vanskelig å finne 
vann på sommerstid og helt umulig på vinterstid. Med en tankbil på 14 500 liter vil det være nok 
slokkemiddel for en første innsats på alle de bygg som er i kommunen pr dags dato.
Det er i tillegg enkelte steder i kommunen at vanntilførselen er underdimensjonert disse stedene
vil det også være bruk for tankbil. Ved brann på vinterstid er det viktig å ha med seg vann som 
holder plussgrader. Da dette lette slokke innsatsen betraktelig.
Dette er en tankbil som er bygd til bruk i brannvesen med den samme type pumpe som vi har på 
de andre brannbilene i kommunen noe som er en fordel da vi må ta service på pumpene.



Vurdering

Slik situasjonen er i Storfjord kommune der ingen vannkummer er merket og det ikke er vann i 
store deler av kommunen så ser Rådmannen dette som en nødvendig investering. 
Samt at denne bilen er mye rimeligere en det som er avsatt på økonomiplanen i 2013



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2009/1439 -22

Arkiv: L12

Saksbehandler:  Ståle Sørensen

Dato:                 29.04.2010

Saksfremlegg

Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato
43/10 Storfjord Plan- og driftsstyre 10.05.2010
23/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Reguleringsendring av reguleringsplan Steindalen i Elvestrand

Henvisning til lovverk:
Plan- og bygningsloven § 12-14.

Rådmannens innstilling

Reguleringsendring på planen Elvestrand i Steindalen godkjennes i samsvar med planforslag 
utlagt til offentlig ettersyn, jfr. sak 28/10 i Storfjord plan- og driftsstyret. Da det ikke foreligger 
innsigelser og merknaden fra NVE bli tatt hensyn til, tilfredsstiller kommunestyrets vedtak 
vilkårene for egengodkjenning av reguleringsendring.

Saksopplysninger

Reguleringsendringen til reguleringsplanen Elvestrand i Steindalen ble vedtatt lagt ut til 
offentlig ettersyn av plan- og driftsstyre 16.03.2010. Planen har ligget til offentlig ettersyn i 
tiden 24.03.2010 – 05.05.2010. Den er sendt til berørte for uttalelse den 19.03.2010. 

Det er kun atkomstvegen som blir endret i forhold til vedtatte planforslaget. Denne endringen 
skjer på grunnlag av nye målinger og som viser at de gamle målingene ikke var gode nok. De 
gamle målingene la vegen i elva. Den nye målingene legger vegtraseên lenger vekk fra elva. 

Innkomne innsigelser:
1. Ved høringsfristens utløp var det ikke mottatt innsigelser til reguleringsendringen.

Innkomne uttalelser og merknader:
1. NVE har i brev datert 16.04.2010 kommet med følgende merknad:

o Steindalelva endret løp i en del av vassdraget i 2009. Løpet ble tilbakeført og det 
er gjort provisoriske erosjonssikringer. Elva er masseførende og forandringer kan 
skje relativt raskt. På reguleringsplansnivå bør den reelle faren vurderes, dvs. at 
muligheter for flom av området må vurderes. Plandokumentene må tydelig vise 
hvordan flomfaren er vurdert og tatt hensyn til. Eventuelle avbøtende tiltak må 
ivaretas i bestemmelsene til planen.



Vurdering

Merknader: 
1.
Det refereres til at Steindalelva endret løp i 2009. Dette skjedde utenfor det regulerte området
ved utløpet ut i fjorden.   I 
Reguleringsendringen har endret veitraseên slik at den ligger lenger vekke fra selve 
elvebredden. I tillegg er det foretatt en risikovurdering for området. Skjemaet som legges ved 
plandokumentene skal vise hvilke risikovurderinger en har tatt under planarbeidet. Det vurderes 
derfor slik at en har vurdert og tatt hensyn til flomfaren.  

Da det ikke foreligger innsigelser og merknaden til NVE blir tatt til følge, anbefales det at 
reguleringsendringen godkjennes i samsvar med høringsforslag behandlet i plan- og driftstyre 
16.03.2010. 



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2009/8173 -23

Arkiv: L12

Saksbehandler:  Ståle Sørensen

Dato:                 29.04.2010

Saksfremlegg

Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato
45/10 Storfjord Plan- og driftsstyre 10.05.2010
24/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Reguleringsplan Oterbakken boligfelt

Henvisning til lovverk:
Plan- og bygningsloven § 12

Rådmannens innstilling

Reguleringsplanen Oterbakken Boligfelt godkjennes i samsvar med planforslaget utlagt til 
offentlig ettersyn, jfr. sak 20/10 i Storfjord plan og driftstyre og revisjon datert 18.03.2010 
plankart og 19.03.2010 bestemmelser. Da det ikke foreligger merknader eller innsigelser til 
reguleringsplanen, tilfredsstiller kommunestyrets vedtak vilkårene for egengodkjenning av 
reguleringsplanen. 

Saksopplysninger

Plan- og driftsstyre vedtok 28.01.2010 å revidere reguleringsplanene Oterbakken og 
Engstadjordet. Varsel om planoppstart ble sendt til medier 13.02.2010 og berørte parter 
08.02.2010. Reguleringsplanen Oterbakken boligfelt ble vedtatt lagt ut til offentlig ettersyn av 
plan- og driftsstyre 16.03.2010. Planen har ligget til offentlig ettersyn i tiden 24.03.2010 –
05.05.2010. Den er sendt til berørte parter for uttalelse 11.02.2010.

Reguleringsområde bestod tidligere av 2 reguleringsplaner; Oterbakken og Engstadjordet. Disse 
har blitt slått sammen i den nye planen og har fått navnet Oterbakken boligfelt. 

I denne reguleringsplanen har krysset ut fra boligfeltet blitt flyttet lenger nordover og har fått en 
bedre løsning i forhold til stigningsprosent og sikt. Nord for dette krysset er det blitt regulert inn 
en busslomme som vil fungere for nord- og sørgående busser. Det er videre regulert inn gang-
og sykkelveg langs hele Europavegen. 
I boligfeltet er lekearealet blitt flyttet fra eksisterende lokalitet til ny lokalitet ved det gamle 
grustaket. Det gamle lekearealet har blitt regulert om til boligformål. 



Planstatus:
Arealplan: Reguleringsplanen er i samsvar med arealformålene i kommunens arealplan vedtatt 
av Storfjord kommunestyre 02.08.2007. 
Reguleringsplan: Området er tidligere regulert og bestod av 2 reguleringsplaner (Oterbakken og 
Engstadjordet). I reguleringsplanen Oterbakken boligfelt er disse planen slått sammen og følger 
den nye plan- og bygningsloven. Den nye planen får kun mindre endringer i forhold til 
arealformål. 

Innspill i planperiode:
1. Geir Figenschaug har i brev datert 18.02.2010 kommet med følgende merknader:

o Grunneier ønsker å trekkes ut fra den nye reguleringsplanen og at eiendommen 
blir regulert som bolig og industri. Begrunnelsen for dette er grunneier er usikker 
på hvilken eventuell panteverdi eiendommen vil få. I tillegg ligger eiendommen i 
utkanten av boligfeltet og får ikke de samme kommunale godene som selve 
boligfeltet. 

Vurdering:
Kommunen vil regulere inn grunneiers virksomhet som industri og bolig, men vil 
fortsatt tilhøre den nye reguleringsplanen; Oterbakken boligfelt.

2. Troms fylkeskommune har i brev datert 22.02.2010 kommet med følgende 
merknader:

o Legge inn i bestemmelsene om at tiltakshaver skal ha meldeplikt hvis det 
oppdages spor etter tidligere menneskelig aktivitet. 

o Vurdere innpass i planen av Sefrak-registrerte hus med tanke på istandsetting. 
Hus vil ikke bli berørt i forhold til anleggsvirksomhet og vil ikke bli videre 
behandlet i denne reguleringsplanen.

Vurdering:
Punkt en tas til følge. Punkt 2 tas ikke til følge.

1. Asbjørn og Bjørg Fagerli og Bjørg Broeng har i brev datert 10.03.2010 kommet med 
følgende innspill:
o Utbedring av vei til tomtene 55/31 og 55/68. 
o Hvor stort areal tar nytt kryss av eiendom 55/66. 

Vurdering:
Stikkvegen opp vil utbedres og vil få en bedre stigningsprosent. I tillegg vil det bli lagt 
fast dekke veg. Atkomsten til eiendommene vil med dette bli utbedret vesentlig. 



Innkomne innsigelser og merknader til høringsforslag:

Innkomne innsigelser:
3. Ved høringsfristens utløp var det ikke mottatt innsigelser til planen.

Innkomne uttalelser og merknader:
4. Statens vegvesen har i brev datert …… kommet med følgende merknader: Ikke 

kommet inn ennå, men vil legges frem på møte 10.05.10.

Vurdering



Storfjord kommune Arkivsaknr: 2010/2461 -2

Arkiv: 210

Saksbehandler:  Gunnar Folden Grundetjern

Dato:                 11.05.2010

Saksfremlegg

Utvalgssak Utvalgsnavn Møtedato
25/10 Storfjord Kommunestyre 19.05.2010

Byggeregnskap rådhus/ NAV bygg

Rådmannens innstilling

1 Kommunestyret tar byggeregnskapet til etterretning
2 Dekning av underskudd i byggeregnskapet, kr 3 632 600,- utsettes til kommunestyret 

i juni 2010.

Saksopplysninger

Følgende ramme er gitt til bygging av Rådhuset og NAV-bygget

Opprinnelig Rådhus 14 000 000
Inventar Rådhus 900 000
NAV-bygg 18 580 000
Tilskudd NAV 1 000 000
Tillegg k-hus (juni 09) 2 500 000
Salg gammel driftsbygg. 400 000
Opparbeid vei/park* 350 000

37 730 000
* gjelder kun opparbeiding parkering NAV (del av en større pakke)

Når regnskapet for bygget er gjort opp er det et udekket beløp på kr 3 632 600, tar man hensyn 
til tilleggsbevilgning fra junimøtet 2009, og tilskuddet fra NAV er det en overskridelse på kr 
7 132 600,-.  

Med i finansieringen til driftsbygningen ligger det inne 400 000 fra salg av den gamle 
driftsbygningen, dette salget har ikke funnet sted og er med å øke underskuddet. 



Overskridelsene fremkommer på denne måten.  Det er viktig å påpeke at i disse summene ligger 
det ca kr 100 000 som er omtvistet, og ikke anvist for utbetaling.

Grunner til overskridelse
-timesbruk  930 000 
-vannbårenvarme  1 100 000 
-drenering  172 000 
-byggeledelse  350 000 
-PCB sanering/vindu  200 000 
-asbest  180 000 
-tillegg JR  360 000 
tillegg kjeller  60 000 
rengjøringsmaskiner  200 000 
tillegg belysning  100 000 
Gardiner  420 000 
Prisstigning  455 000 
Ventilasjon  270 000 
akustisk himling  200 000 
tillegg vinterhage  156 000 
Låsesystem JR  50 000 
Låsesystem  115 000 
Parkett  120 000 
utskifting kontordører  190 000 
anleggsbidrag TK  302 000 
TRAFO arbeid  100 000 
grunnarbeid NAV  350 000 
Arkitekt  100 000 
Salg av driftsbygg  400 000 
SUM  6 880 000 
Total overskridelse  7 132 600 
Uavklart  252 600 

Som nevnt over er det en mulighet for at overskridelsen blir inntil kr 100 000 lavere.  Oversikten 
viser også at mesteparten av merkostnaden kan knyttes til det gamle kommunehuset, dette da det 
har dukket opp en del utfordringer underveis i byggeperioden.  Dersom vi ser på byggene isolert 
har NAV-delen hatt en innsparing (på grunn av tilskuddet), mens kommunehuset har blitt noe 
dyrere på grunn av en del uforutsett med gammeldelen.  Totalt sett er kvadratmeterprisen på 
bygget samlet ca kr 22 000 pr m2. Noe som anses å være normalt for denne typen bygg.

Det som gjenstår før hele anlegget er fullført er to ting.
• opparbeiding av utendørs arealet
• tilslutning til jordvarmeanlegg

Når det gjelder arbeidet utomhus, så har det en egen bevilgning, og dokumenter knyttet til anbud 
er like rundt hjørnet.  Her er det brukt 350 000 av bevilgningen til å opparbeide parkeringsplass 
med mer ved NAV-bygget.

Når det gjelder jordvarmeanlegg, ligger det noe lengre fram i tid.  Storfjord kommune jobber 
sammen med de andre Nord-Troms kommunene med å få fram en energiplan, som igjen kan 
utløse støtte fra ENOVA.  Dette vil komme som en egen sak når realitetene eventuelt er klare.



Vurdering

Rådmannen er meget fornøyd med bygget slik det fremstår i dag, og mener at uten de 
ekstrakostnadene på spesielt gammeldelen, ville ikke vi hatt et så fint og funksjonelt bygg som 
vi har i dag.

For å få en bedre oversikt anses det som mest hensiktsmessig å komme tilbake til dekning av 
overskridelsen i junimøtet, sammen med regnskap 2009, økonomiplannotatet og øvrige 
budsjettrevisjon.
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Organisering - Nord Norsk fjellovervåking.

Henvisning til lovverk:

Vedlegg
1 eksempel på selskapsavtale

Rådmannens innstilling

1. Selskapsavtalen for Nord Norsk Fjellovervåking godkjennes.
2. Kommunestyret utpeker medlem til representantskapet.
3. Storfjord kommunestyre forutsetter at Staten er ansvarlig for hovedfinansiering av 
fjellovervåkingen.

Bakgrunn

Geologiske undersøkelser i regi av fylkeskommunen og NGU viste i 2003  at det var store 
fjellpartier i bevegelse på flere lokaliteter både på Nordnes og i Kåfjordfjellene. Bevegelsene 
kunne føre til store flodbølger. Kommunene fikk ansvar å få i gang videre undersøkelser for å 
utrede fare og risiko knyttet til dette. Dette resulterte i opprettelsen av Fjellskred i Troms. 

Fjellskred i Troms ble etablert for å gjøre risikokartlegging i hele fylket og å følge opp de 
enkelte områdene som geologene påviser å kunne være risikoområder. Hvert område skal følges 
opp til de er risikoklassifisert.  For eventuelle høyrisikoobjekter er det anbefalt at det etableres 
egne beredskapsprosjekter. Opprettelse av gruppa ble anbefalt av NGU og Fylkesmannen 
innkalte til konstituerende møte.

Prosjektet ”Fjellskred i Troms”, et interkommunalt samarbeid i Troms ble etablert våren 2005. 
Representanter fra kommunene Kåfjord, Storfjord, Lyngen, Tromsø, Kvæfjord, Fylkesmannen, 
fylkeskommunen, Statens vegvesen og NGU ble innvalgt i styrings- og arbeidsgrupper. Lyngen 
kommune har hatt prosjektledelsen og regnskapsføringen.



NGU ga i 2006 beskjed om at om at det måtte etableres kontinuerlige målinger på Nordnes og at 
dette måtte administreres og finansieres av Fjellskred i Troms. 

Sommeren 2007 ble alle planlagte installasjoner gjort. Arbeidet ble utført av  Kåfjord kommune 
på oppdrag fra Fjellskred i Troms.  Høsten 2007 var kontinuerlige målinger igangsatt med bla. 
Lasermålinger og diverse andre instrumenter og installasjoner. Dette var et meget omfattende 
arbeid, der høy lokal kompetanse bl.a  på IT ble utviklet og benyttet.

Alle kontinuerlige måleresultater ble gjort tilgjengelig online for forskere og geologer.

I 2008 ble det gjort flodbølgeberegninger av NGI som konkluderte med dramatiske 
konsekvenser ved et eventuelt ras. Lyngseidet vil kunne bli rammet av en flodbølge med 
oppskylling på 45 meters høyde, mens eksempelvis Olderdalen vil kunne bli rammet av en bølge 
på ca 10 meter oppskylling. Både Kåfjord, Lyngen og Storfjord vil kunne bli rammet av en 
eventuell flodbølge.

I 2009 kom det en ny rapport fra NGU som konkluderte med at det må iverksettes beredskap og 
ytterlig utbygging på Nordnes. Ytre Nordnes (Jettan) skal overvåkes og indre Nordnes skal ha 
utvidet måleprogram. Fjellskred i Troms fikk i juni 13,7 mill i tilskudd fra NVE til videre 
utbygging. Dette arbeidet er på oppdrag fra Fjellskred i Troms utført av Kåfjord kommune og 
omfatter bl.a et av verdens største GPS nettverk. 

Fjellskred i Troms sitt hovedmandat har vært regional kartlegging. Siden dette nå er overført til 
NGU fører dette til behov for reorganisering av det videre arbeid. Overvåking av Nordnes fører 
også til behov for utbygging av flere målesystemer  og sikring av nok data for overvåking. 
Geologene anbefaler  boringer av 200 m dype målehull og utbygging av bakkebasert radar. Det 
er også nødvendig med utbygging av bedre framkommelig vei opp til fjellet og anlegg, garasjer 
og kontorer, på Samuelsberg. Disse tiltakene krever planlegging og prosjektering og er 
nødvendige for å få i gang overvåking av Nordnes.

Fylkesmannen i Troms har igangsatt arbeidet med den overordnede beredskapsplanlegginga. 
Denne planlegginga vil sette krav til målesystemer, overføringslinjer, 
alarmeringsanlegg/systemer, rømningsplaner med mer. Parallelt og i etterkant av denne må hver 
enkelt kommune tilpasse sine kommunale planer.

Installasjonene på Nordnes er ikke tilfredsstillende for at geologene kan gjøre en god nok 
vurdering opp mot de nye kravene i pbl. De installerte instrumentene og systemene viser nå
bevegelsene i sanntid. Deltakere i arbeidet med Nordnes har tilgang til å lese bevegelsene 
online, og er daglig inne og sjekker status, men det er i dag ikke igangsatt overvåking eller 
beredskap.

Vurdering

En må få til en organisering som kan fungere dynamisk og strømlinjeformet. Behovet for 
beredskap fører til at en organisasjon må være operasjonell og må kunne operere fleksibelt ved 
endrede behov. Ut fra resultatene fra den regionale kartleggingen, kan det komme flere 
høyrisikoobjekter i regionen. Dette fører til at en må kunne være rustet for utviklingen innen 
fagfeltet, samt kunne ha mulig kapasitet til utbygging/veiledning i Nord på tilsvarende 
prosjekter.

En organisasjon må ha tilstrekkelig bemanning og kompetanse operasjonelt i beredskapen. Det 
jobbes nå fra sentralt hold med opprettelsen av en nasjonal geofaglig ekspertgruppe som skal 



kunne bistå med geofaglig tolking av resulter, sannsynlighetsberegninger og vurdering av 
terskelverdier. Både den geofaglige ekspertgruppa og de ansvarlige for overvåkinga skal kunne 
bistå Politiet i en krisesituasjon.
.
Det er flere måter å organisere dette arbeidet. Enten som kommunal avdeling/etat, kommunalt 
foretak, IKS eller som aksjeselskap. Her må det gjennom vurderingene som gjøres tas hensyn til 
at arbeidet som skal utføres gjennom en organisasjon har en forvaltningsaspekt i seg der 
kommunenes politiske og administrative organer må ha en viss påvirkningskraft. De nye 
bestemmelsene til plan og bygningsloven setter krav til overvåkinga og er videre styrende for 
kommunenes arealforvaltning og utvikling. Videre må det, fra driftsorganisasjonen for 
overvåkinga, være tette linker til de lokale beredskaps og kriseplaner i alle berørte kommuner. 

Av denne grunn ser en bort fra det mest selvstendige rettssubjektet som vil være aksjeselskap 
eller stiftelse.

I andre land, f.eks Sveits/Østerrike, er slik overvåking som Nordnes 100 % drevet av staten. I 
Norge i dag velger en å se bort fra at staten organiserer en overvåkingsorganisasjon i egen regi, 
men over noe tid kan dette alternativet bli diskutert igjen.

Kommunal etat/foretak

Den raskeste måten å etablere en overvåkingsorganisasjon er å opprette en egen kommunal etat
eller foretak med ansvar for oppbygging, beredskap og kompetansebygging innen fagfeltet. 

Fordelen med dette kan være å dra direkte nytte på den flerfaglige kompetansen og kapasiteten 
som finnes. Dette vil være gjensidig, der kompetanse og kapasitet utnyttes flerfaglig. Enheten 
vil gjennom sin kompetanse kunne ta på seg spesielle lovpålagte oppgaver som kommunen har. 
Her kan en tenke seg oppgaver til vedlikehold /ettersyn av samband, It nettverk, turløyper , 
anlegg og andre utmarksrelaterte oppgaver innen motorferdsel, naturforvaltning og friluftsliv. 
Dette både siden utstyr og kompetanse for dette er tilstede i organisasjon.  

Den største utfordringen med en slik løsning vil være å få til en etat eller foretak som skal kunne 
opptre operasjonelt hurtig, samt være innovativ nok i et kommunalt byråkrati. 

IKS

Konsekvenser ved fjellskred fra Nordnes vil berøre flere kommuner. Kåfjord kommune ”eier” 
problemet mens Lyngen kommune vil bli mest berørt ved en eventuell flodbølge. Videre vil det 
gjennom regional kartlegging i landsdelen sannsynligvis komme flere områder som trenger tett 
oppfølging. Konsekvensene av en eventuell utglidning på Nordnes vil berøre flere kommuner og 
Kåfjord kommune kan ikke ta på seg dette ansvaret alene uten samarbeid fra flere kommuner og 
fylkeskommunalt nivå. 

En mulighet for å løse dette kan være å opprette et interkommunalt selskap som kan ta på seg 
beredskap og drift av eksisterende objekter, samt bidra regionalt med kompetanse og veiledning 
innen fagområdet. 

De berørte kommunene rundt Lyngenfjorden kan sammen med Fylkeskommunen danne et eget 
selskap (IKS). Her er det gjennom Fjellskred i Troms laget et eksempel på selskapsavtale som 
kan benyttes (se vedlegg). 



Medlemskommunene i et IKS vil være med og styre selskapet og er ansvarlig for driften. Dette 
betyr at det blir direkte sammenheng mellom nytteverdien av selskapet og ansvaret for at 
selskapet har økonomisk driftsgrunnlag.

Samarbeidsfordelene som er listet opp under kommunal etat eller foretak kan avtales mellom 
eierkommuner og selskapet. 

Overvåkingsorganisasjon

Det bygges opp to fagmiljøer på dette i Norge i dag, der det ene er gjennom det arbeidet Kåfjord 
gjør på oppdrag fra Fjellskred I Troms. 

Dette betyr at selskapet skal kunne ha større nedslagsfelt enn Nordnes og må påregne oppgaver 
også ved andre områder med ustabile fjellparti. 

Dersom en organiserer dette som egen etat eller foretak er det en betydelig større organisasjon 
og et flerfaglig miljø og spille på, men her kan det være utfordringer knyttet til et eksternt 
samarbeid, fleksibilitet og ansvarliggjøring i forhold til økonomi av berørte og samarbeidende 
kommuner.

Den største utfordringen med en slik løsning vil være å få til en organisasjon som skal kunne 
opptre operasjonelt hurtig, samt være innovativ i et kommunalt byråkrati. Videre må det i så fall 
formaliseres et klart samarbeid mot berørte og samarbeidende parter. 

Utfordringer/konklusjoner:

Overvåking og beredskap av ustabile fjellparti er svært kostbare å bygge ut og er kostbart å 
drive. Risikoobjekter ligger ofte geografisk utfordrende til der nødvendig infrastruktur er 
fraværende. Dette krever også spesiell flerfaglig kunnskap som spenner seg fra geofag til 
komplisert teknikk og IT. Dette vil naturlig nok ikke den enkelte kommune klare å takle på 
egenhånd både ressurs- og kompetansemessig. Dette fører til at en vil være helt avhengig av 
forutsigbare statlige overføringer, samt en effektiv kompetansebygging og gode 
samarbeidsrelasjoner mot eksterne fagmiljø.
For å opprettholde kompetanse, kapasitet og engasjement vil en være nødt til å få til gode 
samarbeidsavtaler med eierkommuner om utveksling av tjenester. Her tenker en på IT, 
økonomifunksjon, lønn, utveksling av mannskap etc.

Et selvstendig selskap vil kunne være mest fleksibelt i forhold til raske beslutninger og vil 
kunne være bedre rustet for oppdrag utenfor vertskommunen. 

En selskapsorganisering er ofte en omfattende prosess som inkluderer politiske diskusjoner, 
utredninger og medvirkning. 

En forutsetning for opprettelse av selskapet er at en får en sikker og forutsigbar statlig 
finansiering av fremtidig drift. Selskapet skal drive på de årlige statlige bevilgningene som blir 
gitt til prosjektet.

Politisk ledelse i aktuelle eierkommuner er enige om å gå på direkte etablering av et IKS.

For å løse dette bør det nå velges representanter til styre som skal vurdere fremlagte 
selskapsavtale og trekke linjer til fremdriften av selskapsetableringen.
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Skibotn vannverk - reserveinntak for sikring av vanntilførselen.

Henvisning til lovverk:

Saksprotokoll i Storfjord Plan- og driftsstyre - 16.03.2010 

Behandling:

Forslag fra Tore Isaksen: 
Saken utsettes i påvente en situasjon hvor vanntilførselen blir prekær. Foreløpig er 
vannsituasjonen i Skibotn stabil. 

Det ble først votert over forslaget til Tore Isaksen. 
Forslaget ble forkastet med 3 mot 1 stemme. 

Rådmannens innstilling ble tatt opp til votering.
Rådmannens innstilling ble vedtatt med 3 mot 1 stemme.

Vedtak:

Storfjord kommunestyre ser at Olderelva på vinterstid er en ustabil reservekilde for Skibotn 
vannverk da elva jevnlig blir tørrlagt som en følge av barfrost og isstevling. Olderelva kan til 
andre tider av året være en god reservekilde, men det kreves utbygging av rensetiltak for å 
kunne idriftsette reserveinntaket. 

Kommunestyret vil på bakgrunn av dette vedta at det gjøres følgende endringer vedrørende 
Skibotn vannverk:

1. Olderelva beholdes som reservekilde i de deler av året hvor vanntilførselen og 
vannkvaliteten er tilfredsstillende. Det må på sikt bygges UV-anlegg på dette 
reserveinntaket samt et behandlingsanlegg for fjerning av partikler og humus.

2. Grunnvannskilden ved vannbehandlingsanlegget i Apaja utbygges for å gi øket 
reservekapasitet. Reservekildens kapasitet økes ved at det bores minimum en 
grunnvannsbrønn til på kommunens eiendom ved vannbehandlingsanlegget. Dette 
utføres i 2010 om mulig.



3. Planene legges fram for Mattilsynet sammen med søknad om godkjenning av Skibotn 
vannverk.

4. Driftsetaten bes vurdere kostnadene ved utbyggingen.
5. Dersom Skibotnområdet får en plutselig vekst som en følge av f.eks jernbaneutbygging, 

er kommunestyret inneforstått med at kommunen må igangsette arbeidet med å finne nye 
hovedvannkilder for å sikre tilstrekkelig kapasitet til forsyningsområdet.

Rådmannens innstilling

Storfjord kommunestyre ser at Olderelva på vinterstid er en ustabil reservekilde for Skibotn 
vannverk da elva jevnlig blir tørrlagt som en følge av barfrost og isstevling. Olderelva kan til 
andre tider av året være en god reservekilde, men det kreves utbygging av rensetiltak for å 
kunne idriftsette reserveinntaket. 

Kommunestyret vil på bakgrunn av dette vedta at det gjøres følgende endringer vedrørende 
Skibotn vannverk:

6. Olderelva beholdes som reservekilde i de deler av året hvor vanntilførselen og 
vannkvaliteten er tilfredsstillende. Det må på sikt bygges UV-anlegg på dette 
reserveinntaket samt et behandlingsanlegg for fjerning av partikler og humus.

7. Grunnvannskilden ved vannbehandlingsanlegget i Apaja utbygges for å gi øket 
reservekapasitet. Reservekildens kapasitet økes ved at det bores minimum en 
grunnvannsbrønn til på kommunens eiendom ved vannbehandlingsanlegget. Dette 
utføres i 2010 om mulig.

8. Planene legges fram for Mattilsynet sammen med søknad om godkjenning av Skibotn 
vannverk.

9. Driftsetaten bes vurdere kostnadene ved utbyggingen.
10. Dersom Skibotnområdet får en plutselig vekst som en følge av f.eks jernbaneutbygging, 

er kommunestyret inneforstått med at kommunen må igangsette arbeidet med å finne nye 
hovedvannkilder for å sikre tilstrekkelig kapasitet til forsyningsområdet.

Saksopplysninger

Den tørre og kalde vinteren 2009/2010 har vist at reservevannforsyningen til Skibotn vannverk 
ikke er tilfredsstillende. Vanninntaket i Olderelva (det gamle vannverket) er vedtatt benyttet som 
reserveinntak ved behov. Det viser seg dessverre at Olderelva er nesten helt tørr denne vinteren. 
Dersom kommunen ikke hadde flyttet vannverket til Apaja, ville vi ha hatt en vannkrise i 
Skibotn allerede fra årsskiftet 2009/2010. Historisk sett har Olderelva vært tørrlagt omtrent en 
gang hvert 15 år fra vannverket ble bygd på 1950-tallet på grunn av barfrost og isstevling.

Vurdering

Hovedvanninntaket i Skibotn er kildene i Bjørneberget. Disse leverer stabil vannkvalitet, men 
vil ha knapp forsyning på etterjulsvinteren. 

Hovedreserveinntaket for Skibotn vannverk har siden vannverket ble utbygd vært 
grunnvannskilden som ligger ved vannbehandlingsanlegget i Abaja. Kapasiteten på dette 
reserveinntaket må økes ved å bore en ekstra grunnvannsbrønn til en dybde av 16-20 m for å 



sikre vanntilførselen i Skibotn i perioden mars-april. Kostnadene for borebrønn med 
pumpeanlegg uten overbygg vil være anslagsvis kr 75.000. 

Tidligere vedtak om å knytte Snaldobekken til hovedledningen bør også iverksettes for å sikre 
bedre tilførsel fra hovedinntaket. Her må det settes ned en kum ved bekken og graves ca 30 m 
ledning fram til hovedledningen fra Bjørneberget. Kostnadene for dette vil bli anslagsvis kr 
75.000.

Dersom det blir ekstra stor vekst i Skibotn i årene som kommer med f.eks jernbaneutbygging, 
må det utarbeides planer for ny hovdevannforsyning. 
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Søknad om fritak fra verv i administrasjonsutvalget

Vedlegg: Brev av 25.02.2010 fra Inger Heiskel.

Rådmannens innstilling

Saken legges fram uten innstilling.

Saksopplysninger

I brev av 25.02.2010 søker Inger Heiskel om fritak fra sitt verv i administrasjonsutvalget.

Som begrunnelse for søknaden skriver Inger Heiskel at vervet både vanskeliggjør 
arbeidssituasjonen og er personlig belastende på mange måter.
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